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ZÁPIS z 1. jednání  

Výboru pro bezpečnost ZHMP konaného dne 8. 12. 2022 v 15:00 hod.  
Zasedací místnost č. 407 / 4. patro, MHMP - Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

 
Přítomni: členové Výboru pro bezpečnost ZHMP 
 
Omluveni: nikdo 
 
Jednání řídil: Jiří Ptáček - předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP 
 
Text zahájení:  
 
Předseda Ptáček zahájil jednání Výboru pro bezpečnost ZHMP v 15:00 hod. Přivítal přítomné členy 
výboru a vyzval k hlasování o stálých a mimořádných hostech. 
 
Přijato, Pro:, Zdržel se: Proti: 9 – 0 - 0 
 
Program:  

1. Projednání materiálů předkládaných na jednání Rady hl. m. Prahy 
A. TISK R-43358, k návrhu na rozhodnutí o vyloučení účastníka a o výběru dodavatele na 

veřejnou zakázku “Stavba č. 44528 Modernizace základny Letecké záchranné služby; 
realizace” a úpravě rozpočtu na rok 2022 

B. TISK R- 46147, k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky 
“Dodávky jednodílných kombinéz pro potřeby Městské policie hl. m. Prahy na 4 roky” 

C. TISK R-46149, k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky 
“Dodávka užitkového vozidla zajišťujícího přepravu osob pod vlivem návykových 
látek”. 

D. TISK R-44559, k návrhu na nevyhovění žádosti o poskytnutí finančních prostředků 
formou individuální jednorázové účelové neinvestiční dotace organizaci Prevence 
dětem z. s. 

E. TISK R-46023, k úpravě rozpočtu hlavního města Prahy v souvislosti s přijetím vratek 
investičních účelových dotací poskytnutých městským částem hl. m. Prahy v roce 2021 

F. TISK R-46365, k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2022 a k 
návrhu na poskytnutí individuální účelové neinvestiční dotace SH ČMS - Městskému 
sdružení hasičů hl. m. Prahy v roce 2022 z rozpočtu kap. 07 - BEZPEČNOST 

G. TISK R-45552, k návrhu na uzavření smlouvy o nájmu pohotovostních zásob 
H. Tisk R-45957, k návrhu na úpravu odpisového plánu dlouhodobého hmotného a 

nehmotného majetku v roce 2022 organizace Správa služeb hlavního města Prahy 
2. Zprávy stálých hostů složek Integrovaného záchranného systému, Městské policie hl. m. Prahy, 

odboru bezpečnosti MHMP a Správy služeb hlavního města Prahy.  
 
Přijato, Pro:, Zdržel se: Proti: 9 – 0 - 0 
K jednotlivým bodům programu: 
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Úvod  
Ověřovatelem zápisu byl určen Mgr. Jiří Knitl.  
Přijato, Pro:, Zdržel se: Proti: 9 -0 - 0 
 
Program jednání byl odsouhlasen přítomnými členy.  
Přijato, Pro:, Zdržel se: Proti: 9 – 0 - 0 
 
A. TISK R-43358, k návrhu na rozhodnutí o vyloučení účastníka a o výběru dodavatele na veřejnou 

zakázku “Stavba č. 44528 Modernizace základny Letecké záchranné služby; realizace” a úpravě 
rozpočtu na rok 2022 

 
Úvodní slovo k tomuto bodu provedla paní Ing. arch Eva Nováčková z investičního odboru. Jedná se o 
nové zázemí pro leteckou záchrannou službu v areálu Letiště Praha v tzv. SRA zóně. Dnes je zázemí pro 
zaměstnance v naprosto nevyhovujícím, nezkolaudovaném havarijním objektu, a proto se v roce 2016 
domluvilo, že hl. m. Praha postaví nový objekt. Objekt musí být ze zákona v areálu Letiště Praha. V 
roce 2016 se začalo jednat s letištěm a určilo se místo, kam se dá objekt umístit. V roce 2018 se vybral 
projektant. Na začátku roku 2021 jsme měli dokumentaci pro výběr zhotovitele s rozpočtem a začal se 
soutěžit zhotovitel. Protože se jedná o objekt z buněk a nejedná se o zděnou stavbu a jde tak o velmi 
specifickou stavbu, přihlásily se do soutěže pouze 2 firmy. Pravděpodobně i proto, že se objekt nachází 
v SRA zóně. První, levnější vybraný zhotovitel nesplnil kvalifikaci, kterou jsme požadovali. Vybrali jsme 
tedy druhého, který byl dražší (vybráno před rokem). I přesto jsme zhotovitele oslovili s tím, zda je 
schopen nám garantovat i při rostoucích cenách avizovanou cenou. Bylo slíbeno, že ano - i přes růst 
cen je schopen objekt za danou cenu postavit ještě do konce roku. Vytvořil se tedy tisk na výběr 
zhotovitele, který byl pozastaven odvoláním pana Hlubučka (člen výběrové komise). Pan primátor v 
červenci řekl, že stavbu chce, ale investiční odbor nebyl schopen vše posunout dál. Vypsání nové 
soutěže, tvorba nového rozpočtu a výběr zhotovitele by přinesl nejen zdražení, ale také zdržení 
minimálně na dalšího půl roku. 
Úvodní slovo doplnil MUDr. Petr Kolouch, který rozdal přítomným fotografie se stávajícím objektem. 
Výhodou je, že pro ZZS hl. m. Prahy létají piloti PČR a o část nákladů se dělí se Středočeským krajem a 
nejsou tedy úplně drahá letecká služba. Nevýhodou je, že musí objekt zůstat v SRA zóně a není žádná 
varianta, jak přesunout leteckou výjezdovou skupinu do objektů (městských a dalších) mimo tuto zónu. 
První vzlet byl 1. 4. 1987 a od té doby se zde prostřídalo vše od maringotek přes mobilní laboratoř až 
po tento objekt (neexistuje k němu kolaudační rozhodnutí, technologie aj.). Jedná se o stavební 
buňkoviště. Motivace pro práci je ovšem veliká, a proto tam ještě zaměstnanci ZZS hl. m. Prahy slouží. 
Po dlouhé době se podařilo vypořádat s letištěm zkolaudované přípojky. Tento buňkový systém je 
jediné, co se podařilo s Letištěm Praha domluvit. Celá problematika se neřeší od roku 2016, ale již 
mnoho let zpátky. Minimálně na dalších 10, 20 nebo 30 let si nikdo nebude stěžovat na to, že se 
nejedná o moderní chytrou prosklenou budovu, ale budou opravdu vděčni za tento buňkový systém.   
 
 
Diskuze 
 
člen výboru Mahrik - dotazoval se, jakou podmínku nesplnila společnost Koma. 
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paní Ing. arch. Nováčková - jednalo se o kvalifikaci zaměstnanců. Chtěli jsme po nich různá potvrzení 
a vysvětlení a oni poté stejně řekli, že odstoupí, protože nejsou schopni to za dané finance ani postavit.  
 
člen výboru Buršík - dotazoval se, kolika lidem bude samotná základna sloužit. 
 
MUDr. Kolouch - 4 letečtí záchranáři + 6 náhradníků + výchova mladých. Točí se jich tam tedy 20. Pilotů 
je zhruba 16, kteří se točí ve dvoučlenných posádkách. Létají policejní piloti, kteří mají certifikace i na 
přistávání v noci a mimo přistávací prostor. Dále je zde hasičské družstvo lezců (ti jsou 2).  
 
člen výboru Kaštovský - potvrdil nevyhovující podmínky současné základny. Vadilo mu, že je pouze 1 
uchazeč, ale vše bylo již vysvětleno. Podíval se na webové stránky vybraného uchazeče a nepůsobily 
na něj přesvědčivě.  
 
paní Ing. arch. Nováčková - firma Koma má pod sebou další firmu, která se tímto buňkovým systémem 
zabývá a odpovídají tomu i jejich webové stránky. Tato stavba je rozdělena na 2 věci - “pozemařina” 
(základy, napojení na přípojky), buňky samotné (které je potřeba objednat). Vybraná firma je na 
“pozemařinu” a buňky má jako subdodávku.  
člen výboru Kaštovský - vyslovil prosbu, aby podobné důležité informace byly v tisku v budoucnu 
zahrnuty. 
 
člen výboru Šimek - přečetl si usnesení z 11. 7. 2022 a pokud dobře pochopil, tak vybraná firma, která 
by měla stavbu realizovat nyní garantuje nabídkovou cenu. Garantuje ji i teď? 
 
paní Ing. arch Nováčková - odpověděla, že firma garantovala cenu v červenci a splnila veškeré kladené 
podmínky. Zda cenu garantuje firma i teď neví, nemůže se firmy ptát každý měsíc na aktuální cenovou 
nabídku. Předpokládá, že ano. 
 
předseda Ptáček - děkuje za úvodní slovo pana ředitele Koloucha. Nikdo nemá tendence zpochybňovat 
podporu této investice. Nejkontroverznější je výběr dodavatele, což je věc, kterou řešil investiční 
odbor. Na jednu stranu mám velkou chuť materiál podpořit, protože jsem si vědom potřebnosti tohoto 
zařízení, cena mi nepřipadá přemrštěná. Je ovšem těžké přijít k něčemu, co rozdělal někdo jiný v 
souvislosti s předchozím vedením a současně hlasovat proto, kdy vylučujeme levnějšího uchazeče a 
rozhodujeme o přidělení zakázky tomu dražšímu, který je jenom jeden. Je to tedy opravdu 
kontroverzní téma, a proto tedy naprosto rozumím kladeným otázkám. Momentálně je to o důvěře, 
že výběrová komise odvedla dobrou práci. 
 
MUDr. Kolouch - ve zdravotnickém odboru, který nás řídí, se za tu dobu nestalo vůbec nic, proto tedy 
vše přešlo v rámci jednání IZS sem a zde to došlo do konce. Doba jednání je tedy opravdu velmi dlouhá. 
V budoucnu prosíme, aby podobné projekty šly přímo do odboru investic. Rozměry základen jsou 
standardizované a dané, stejně tak se i cenotvorba odvíjí od daného normativu. 
 
předseda Ptáček - bude hlasovat pro, pokud se neobjeví skutečnost, která by do věci vnesla nějakou 
změnu, protože z pohledu bezpečnostního výboru souhlasím s tím, aby se investice provedla a musím 
věřit tomu, že ten kdo vybíral dodavatele odvedl svou práci dobře a z pohledu bezpečnosti mně 
připadá správné takovou věc podpořit.  
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paní ing. arch. Nováčková - materiál už byl přezkoumáván, první dodavatel byl vyloučen, protože 
nesplnil požadavky soutěže, druhý vše splnil, ale byl dražší.  
 
člen výboru Šimek - souhlasí s předsedou Ptáčkem. Jsme bezpečnostní výbor a naším úkolem je 
posoudit, zda je věc potřeba z hlediska bezpečnosti. Za mě a za nás si myslím, že z hlediska bezpečnosti 
je věc potřeba. To ostatní, kolik to bude stát apod. je otázkou ostatních výborů. Dotazoval se ještě pro 
dokreslení, zda se jedná o modernizaci nebo výstavbu. V tisku je uvedena modernizace. 
 
paní Ing. arch. Nováčková - odpověděla, že je to výstavba. Pojem modernizace někdo z odboru 
rozpočtu dal v roce 2016 a bohužel se s tím názvem musí pracovat celou dobu. Jedná se o výstavbu 
nového objektu. 
 
Výbor vydává doporučující stanovisko. 
Přijato, Pro: Zdržel se: Proti: 9 -0 - 0 
 
B. TISK R- 46147, k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky “Dodávky 

jednodílných kombinéz pro potřeby Městské policie hl. m. Prahy na 4 roky” 
 
Úvodní slovo provedl pan Mgr. Klema. Tisk byl obhajován již na vícero místech. V současné době jsou 
předzásobení cca na 12 měsíců. I kdyby tedy došlo v současné době k nerealizaci této zakázky, tak jsou 
připraveni, ale samozřejmě z hlediska kontinuity skladového hospodářství by byli radši, aby byla 
zakázka realizovaná co nejdříve. Kombinéza je běžná výstrojní součást.  
 
Diskuze 
 
člen výboru Mahrik - v materiálu nenašel kvalitativní požadavky na kombinézy. Co mají kombinézy 
umět? 
 
pan Mgr. Klema - vše je součástí velké rámcové smlouvy.  Normy, ISA a další můžeme dodat.  Jedná se 
o kombinézy, které MP standardně používá, nejedná se o žádnou změnu, jen doskladňujeme zásoby. 
 
člen výboru Šimek - jedná se o letní kombinézy? 
 
pan Mgr. Klema - ano, standardně máme letní kombinézy a zimní doplňky, které vrstvíme, protože se 
to ukázalo jako lépe vyhovující, než mít zimní kombinézy (ty mají pouze psovodi, řádově tedy 
jednotlivci).  
 
Výbor vydává doporučující stanovisko. 
Přijato, Pro: Zdržel se: Proti: 10 – 0 – 0 
 
 
 
C. TISK R-46149, k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky “Dodávka 

užitkového vozidla zajišťujícího přepravu osob pod vlivem návykových látek” 
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Úvodní slovo provedl pan Mgr. Klema. Ekonomická náměstkyně MP se zúčastnila finančního výboru. 
Tento výbor neodmítl materiál věcně, ale řekl, že se jím bude zabývat ve chvíli, kdy bude schválen 
rozpočet hl. m. Prahy.  
 
Diskuze 
 
člen výboru Knitl - jaká je urgence nákupu? 
 
pan Mgr. Klema - jedná se o věci nezbytné. Pokud se věc zdrží v řádu například 3 měsíců, tak to 
přežijeme. Ceny na trhu jsou jaké jsou a může se stát, že nám dodavatelé vypoví už uzavřená řízení z 
toho důvodu, že nejsou schopni dodržet smluvenou cenu. Pokud by to tedy bylo v řádu více měsíců, 
je možné, že by došlo ke změnám. Prosím tedy o podporu. 
 
předseda Ptáček - je důležité na projednávané hledět z bezpečnostního hlediska. Navrhl usnesení: 
Souhlasíme s pořízením vozidla v okamžiku, kdy věc bude kryta schváleným rozpočtem. Předejde se 
tak vrácení stejného materiálu k bezpečnostnímu výboru ještě jednou. 
 
člen výboru Buršík - vozidla se kupují po jednom. Mohou tedy být různá? Není to komplikace? 
 
pan Mgr. Klema - stává se to zcela běžně, vozový park je pestrý. Dáno je to zákonem o veřejných 
zakázkách. Kupujeme to nejlevnější za daných parametrů. Mnohdy se stane, že dodavatel odstoupí 
nebo se mu to nevyplatí. I v tomto případě tuším, že máme 2 výrobce pro 3 vozidla. Hlídáme si, aby 
vše odpovídalo hygienickým předpisům a také aby vozidlo vydrželo co nejdéle. Pokud vydrží 8 let, tak 
je to téměř zázrak, většinou vozidlo měníme po 5 letech.  
 
člen výboru Knitl - z čeho je stanovena cena? Porovnávali jste cenu vůči nákupu podobných vozů v 
jiných městech? Proč byla věc zablokována na finančním výboru, když je napsáno, že věc bude hrazena 
z rozpočtu hl. m. Prahy na rok 2022, který je schválen? 
 
pan Mgr. Klema - údajně došlo ke změně přístupu. Dříve stačilo mít záměr a teď je třeba mít uzavřenou 
smlouvu a padá to i zpět.  
 
předseda Ptáček - vy tedy finance převedete do roku 2023. Na rok 2023 ovšem není ještě schválen 
rozpočet, a proto to bylo přesunuto.  
 
pan Mgr. Klema - v mnoha ohledech je Praha unikátní - naše vozidla jsou velmi specifická. Výběr u nás 
opravdu 100% funguje a probíhá několikastupňová kontrola - cena je vždy velmi optimální. Těžko se 
finanční záměr, který odhadujete za téměř 20% inflace dá udělat jinak než tak, že vezmete předpoklad 
a někdo se přihlásí, že je ochoten nebo schopen to plnit. To, že koncová cena bývá větší nebo menší 
opět schvaluje rada. Pokud by tedy došlo ke změnám, tak zakázka neprojde. Cena je přiměřená, prošla 
několikastupňovým výběrem a tak předpokládám, že lepší ceny nebylo možné za daných podmínek 
dosáhnout.  
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pan MUDr. Kolouch - máme fenomén, že se nám dodavatelé přestávají hlásit do výběrových řízení. 
Otevřením kritérií se počet dodavatelů nezvětšil.  
 
člen výboru Kaštovský - pokud my jako bezpečnostní výbor budeme souhlasit, tak MP může vozidlo 
zakoupit? 
 
předseda Ptáček - ne, MP to nestihne letos, bude to platit z prostředků na rok 2023. 
 
pan Mgr. Klema - my musíme vše dát do rady. Pokud tedy vy dnes schválíte, tak nás to posune v dalším 
budoucím jednání. 
 
pan Brig. gen. Ing. Prudil - také si necháváme dělat speciální vozidla a cena v této úrovni se rozhodně 
ničemu zvláštnímu nevymyká vzhledem k tomu, že je to zakázková výroba. 
 
člen výboru Šimek - strana určitě věc podpoří. Vozidlo, které má najeto skoro 300 000 km je svým 
způsobem nedostačující, z hlediska bezpečnosti to podpoříme.  
 
pan Mgr. Klema - pokud by vás zajímala jakákoliv komodita, kterou my soutěžíme, tak je možné se 
domluvit a my vozidlo přistavíme a v rámci výboru si ho můžeme prohlédnout.  
 
předseda Ptáček - byl bych rád, kdybychom v budoucnu udělali taková výjezdní jednání v prostorách 
jednotlivých složek právě abychom měli možnost se s technikou seznámit. 
 
Výbor vydává doporučující stanovisko. 
Přijato, Pro: Zdržel se: Proti: 10 -0 - 0 
 
D. TISK R-44559, k návrhu na nevyhovění žádosti o poskytnutí finančních prostředků formou 

individuální jednorázové účelové neinvestiční dotace organizaci Prevence dětem z. s. 
 
předseda Ptáček - slyšel jsem, že odvádíte velmi dobrou práci, spolupráce s vámi je úspěšná, ale 
nedokážu porozumět, proč si nežádáte o dotaci a proč usilujete o prostředky touto cestou. Pokud tedy 
budu mít v rámci rozpravy dotazy, tak nebudou k činnosti, ale spíš proč žádáte o dotace takto 
nesystémově. 
 
Úvodní slovo provedla paní Štolcová z pozice historie, za spolek pověřen pan Bc. Provazník a pan 
MUDr. Sattler. Projekt vznikl v roce 2012, až do roku 2015 byl spolku dáván dar od hl. m. Prahy a 
následně to bylo překlopeno do víceúčelových neinvestičních dotací. Během covidu bylo také žádáno 
o dotace, nicméně nestihlo se vše projednat a dotace propadly do rezervy. Nyní se tedy zažádlo znovu, 
radní Šimral vyčlenil finance, které jsou momentálně alokovány u pana primátora. Pan primátor by 
chtěl projekt podpořit.  
 
MUDr. Kolouch - všichni kolegové z tohoto spolu jsou zainteresování i na záchranné službě. Záchranná 
služba nemá oddělení prevence a mají svoleno vykonávat vedlejší preventivní činnost.  
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paní ředitelka Mezková - o dotaci se žádá opakovaně a dochází tedy k rozporu se zásadami. Dotace 
není individuální, ale je poskytována opakovaně. Za odbor sociálních věcí je nucena předložit tisk v 
této podobě. 
 
člen výboru Knitl - nejsme komisí, která by vás hodnotila obsahově, vaše činnost je kvalitní. Jaká je 
tedy varianta? Pokud my schválíme usnesení, tak finance stejně nedostanete? 
 
předseda Ptáček - já nechci, aby prošel váš tisk (myšleno v tomto znění). Uvědomme si, o čem 
hlasujeme.  
 
člen výboru Knitl - proč by nemohl spolek dostat dar od pana primátora? 
 
Paní ředitelka Mezková - i když se to otočí, tak to bude velmi náročné, aby se to stihlo zprocesovat.  
 
předseda Ptáček - já myslím, že je to úkol pro nového gesčního radního, aby připravil lepší formu pro 
financování. Teoreticky by to mohl udělat i stávající, ale asi to neudělá. Máme se tedy vyjadřovat k 
tisku jako takovému? Navrhněme tedy nějaké usnesení, ve kterém vymyslíme pozitivní vyjádření k 
činnosti organizace Prevence dětem s tím že, doporučíme radě a zastupitelstvu aby našli správnou 
formu financování. Mně nepřísluší rozhodovat, jakou formou mají být peníze vyplaceny. Jako 
bezpečnostní výbor můžeme shledat, že činnost organizace je prospěšná a rada a zastupitelstvo má 
najít vhodnou formu financování. 
 
pan Brig. gen. Ing. Prudil - pan primátor si u nás ověřoval spolupráci s tímto spolkem a my jsme vyjádřili 
podporu. 
 
předseda Ptáček - navrhuje usnesení ve znění: Výbor pro bezpečnost považuje činnost organizace 
Prevence dětem z.s. za prospěšnou, doporučuje radě a zastupitelstvu hl. m. Prahy najít optimální 
formu pro vyplácení finančních prostředků na činnost z.s. a současně vyzývá gesčního radního, aby pro 
další roky hledal systémové řešení pro financování činností organizací. 
 
člen výboru Šimek - za nás a za sebe říkám, že se zdržím hlasování. Přečetl jsem si stanovy spolku. Pro 
děti je to v pořádku, ale organizovat nějaké petiční akce? To není v souladu s naším programem, aby 
se tímto zabýval projekt Prevence dětem. 
 
předseda Ptáček -  to nám určitě mohou zástupci vysvětlit. Proč tam máte petiční akce? 
 
zástupce spolku pan Sattler -  neděláme žádné petiční akce, školíme děti. 
 
Výbor vydává usnesení. 
Přijato, Pro: Zdržel se: Proti: 7 - 1 - 0 
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E. TISK R-46023, k úpravě rozpočtu hlavního města Prahy v souvislosti s přijetím vratek investičních 
účelových dotací poskytnutých městským částem hl. m. Prahy v roce 2021 

 
Úvodní slovo přednesla paní ředitelka Štalmachová. Jedná se vypořádání činnosti odboru bezpečnosti. 
Odbor bezpečnosti realizoval koncepci rekonstrukce služeben Městské policie Praha a Policie ČR. Hl. 
m. Praha městským částem na tyto rekonstrukce poskytovalo dotace a tento tisk vypořádává tuto 
koncepci, která skončila v roce 2022 u městských částí, kde se tato koncepce vůbec nerealizovala 
anebo z nějakého důvodu městské části ušetřily a tuto dotaci nevyužily. Jedná se čistě o navrácení 
peněz. 
 
Výbor vydává doporučující stanovisko. 
Přijato, Pro: Zdržel se: Proti: 7 – 0 - 0 
 
F. TISK R-46365, k návrhu na úpravu rozpočtu vlastního hl. m. Prahy na rok 2022 a k návrhu na 

poskytnutí individuální účelové neinvestiční dotace SH ČMS - Městskému sdružení hasičů hl. m. 
Prahy v roce 2022 z rozpočtu kap. 07 - BEZPEČNOST 

 
Úvodní slovo přednesla paní ředitelka Štalmachová. Odbor bezpečnosti tento rok ve spolupráci se 
složkami IZS řešil nápor migrační krize. V důsledku toho odbor neutratil příliš mnoho peněz z rozpočtu, 
protože na to nebyl čas. V rozpočtu odboru bezpečnosti tedy zbylo půl milionu. Přemýšleli, jak s penězi 
naložit. V tu chvíli přišla žádost Městského sdružení. Chtěli bychom tedy navrhnout přidělení financí 
tomuto sdružení i z důvodu migrační krize a jejího řešení. Jednotky sboru dobrovolných hasičů nám po 
celou dobu byly velmi nápomocné. Městské sdružení se velmi pěkně stará o sbory i o jednotky, pracuje 
pěkně s dorostem. Sdružení od nás v tomto roce žádnou dotaci nedostalo a přimlouvala bych se, aby 
výbor tento náš záměr podpořil.  
 
Diskuze 
 
pan Brig. gen. Ing. Prudil - podpořil by žádost. Pozor na to, aby se nezaměňovala činnost sdružení a 
jednotlivých jednotek. Doporučuji ke schválení.  
 
předseda Ptáček - prostředky spotřebuje městské sdružení, nebo budou dále přiděleny jednotkám? 
 
paní ředitelka Štalmachová - ne, to opravdu spotřebuje to městské sdružení např. na aktivity, ve 
kterých jsou ale i sbory a jednotky. Hl. m. Praha má schválenou koncepci podpory jednotek 
dobrovolných hasičů, ročně je vždy v této koncepci mezi 40 a 50 miliony Kč, tyto peníze jdou přímo 
jednotkám - automobily, cisterny, radiostanice. Pokud by výbor chtěl informace o podpoře v minulých 
letech nebo o koncepci, tak to můžeme určitě připravit. 
 
člen výboru Šimek - dobrovolné spolky k této činnosti vedou cca 600 dětí. 
 
paní ředitelka Štalmachová - máme velkou radost, že tato péče o děti a dorost má opravdu velký smysl. 
 
pan Brig. gen. Ing. Prudil - je to personální základna jak pro ně, tak pro profesionální Hasičský 
záchranný sbor. 
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paní ředitelka Štalmachová - dlouhodobě je velmi dobrá spolupráce mezi profesionálními a 
dobrovolnými jednotkami hasičů v Praze. 
 
Výbor vydává doporučující stanovisko. 
Přijato, Pro: Zdržel se: Proti: 8 – 0 - 0 
 
G. TISK R-45552, k návrhu na uzavření smlouvy o nájmu pohotovostních zásob 
 
Úvodní slovo přednesla paní ředitelka Štalmachová. Jedná se o relikt z doby nouzového stavu a 
migrační krize. Ve chvíli vypuknutí války na Ukrajině jsme bojovali s nedostatečným počtem 
ubytovacích kapacit. Také jsme potřebovali velké množství lůžek, které bychom umístili do volných 
objektů, a proto jsme se obrátili na Správu státního hmotných rezerv. Ta nám poskytla stará 
nemocniční lůžka, kterými jsme vyplnili prázdné objekty a zajistili jsme první vlně uprchlíků ubytování. 
Lůžka využíváme stále, protože stále ubytováváme tisíce uprchlíků. Potřeba lůžek tedy stále trvá. S 
koncem nouzového stavu již není možné využívat lůžka jen na základě zapůjčení ze strany SSHR, ale 
musíme si je od SSHR pronajmout. Výše nájmu je opravdu symbolická. V červnu jsme SSHR požádali o 
pronájem, jednání se ale vlekla dlouho, a proto předkládáme teď. Předmětem tisku je schválení 
nájemní smlouvy na nemocniční lůžka, která zatím potřebujeme a chceme je zachovat. Velmi prosím 
o doporučení ke schválení, cena je opravdu velmi symbolická a my lůžka potřebujeme. 
 
Diskuze 
 
člen výboru Šimek - proč je ve smlouvě doba určitá do konce dubna? 
 
paní ředitelka Štalmachová - SSHR s námi smlouvu na dobu neurčitou neuzavře. Ve chvíli kdy se jednalo 
o smlouvě, tak SSHR byla ochotna s námi smlouvu uzavřít pouze do doby účinnosti lexu Ukrajina plus 
jeden měsíc a z toho vznikl právě tento termín. My samozřejmě zvažujeme zhoršení situace, jednáme 
se SSHR o odkupu lůžek, s kolegy ze Správy služeb hl. m. Prahy se snažíme budovat humanitární sklad. 
Cena odkupu je poměrně symbolická a uvažujeme, že bychom v lednu vstoupili do jednání se SSHR a 
alespoň část lůžek odkoupili. 
 
Výbor vydává doporučující stanovisko. 
Přijato, Pro: Zdržel se: Proti: 8 – 0 - 0 
 
H. Tisk R-45957, k návrhu na úpravu odpisového plánu dlouhodobého hmotného a nehmotného 

majetku v roce 2022 organizace Správa služeb hlavního města Prahy 
 
Úvodní slovo provedl ředitel Správy služeb hlavního města Prahy pan Stařecký. Jedná se v podstatě o 
technický tisk. Velké investiční akce jsme zhotovili později, než bylo plánováno, takže schválený 
odpisový plán na 54 milionů Kč bude menší. Důvodem byla koronavirová krize - začalo se stavět přesně 
ve chvíli, kdy pandemie začala.  
 
Výbor vydává doporučující stanovisko. 
Přijato, Pro: Zdržel se: Proti: 8 – 0 - 0 
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I. Tisk R-46283, k návrhu na změnu účelu finančních prostředků poskytnutých formou účelových 

individuálních neinvestičních dotací na projekt organizace pro pomoc uprchlíků Integrační 
centrum o.p.s. a uzavření dodatku ke smlouvám 

 
Úvodní slovo provedl pan ředitel Sulženko. Tisk napravuje situaci, která se dynamicky vyvíjí s 
uprchlickou krizí. Tyto 3 organizace pomáhají Praze zvládat migrační krizi. V březnu 2022 byly s 
organizacemi uzavřeny smlouvy o individuálních účelových dotací, které se díky dynamice situace už 
jednou dodatkovaly s tím, že organizace změnily působiště své služby z Vyšehradu na nejprve stanová 
městečka a poté do prostor ve Vysočanech, kam se přestěhovalo KACPU. Tyto předkládané materiály 
mění účel. Kromě KACPU by tyto organizace působily v rámci centra následné péče, které vzniká v 
rámci smlouvy uzavřené mezi hl. m. Prahou a fondem Unicef a zároveň se prodlužuje termín čerpání 
již schválených prostředků. Nevznikne tedy další nárok na rozpočet, ale prodlouží se termín čerpání 
stávajícího. Mění se účel. V rámci objektu ve Vysočanech nebudou pracovat pouze pro KACPU, ale i 
pro centrum následné péče. My jsme tento tisk nedali po dohodě s panem ředitelem na odbor 
finanční, protože nedochází k dopadu na rozpočet, ale dohodli jsme se, že projednáme tento tisk na 
vašem výboru, protože souvisí s uprchlickou problematikou.  
Paní ředitelka Štalmachová podpořila pana ředitele - pro odbor bezpečnosti a složky IZS byla pomoc 
odboru kultury v jarních měsících a po celou dobu velikou oporou. Ze dne na den jsme potřebovali 
tlumočníky, materiály a další a absolutně bychom se neobešli bez podpory, kterou nám poskytli a do 
které zapojili právě tyto 3 organizace. Velmi tedy prosím o podporu. Pomoc je opravdu veliká i přesto, 
že už jsme pouze ve Vysočanech, ale je opravdu stále potřeba. 
Pan ředitel Sulženko ještě doplnil ohledně rozsahu podporu. Ve spolupráci Integračního centra Praha 
spolu s Českým červeným křížem v jeden moment působilo až 4000 dobrovolníků, kteří se střídali ve 
24 hodinových směnách jak na Vyšehradě, tak později ve Vysočanech. Jen organizace těchto 
dobrovolníků byla velmi náročná nemluvě o službách ve stanovém městečku. 
Paní ředitelka Štalmachová doplnila, že služby tlumočníků jsou využívány každý den byť je situace 
momentálně stabilizovaná. Máme 400 ubytovacích zařízení a musíme s nimi být v kontaktu. Služby 
potřebujeme stále a opravdu není vůbec sporu o tom, že je to velká pomoc.  
 
členka výboru Tylová - opravdu moc děkujeme za odvedenou práci a chtěla bych tento tisk podpořit. 
 
člen výboru Knitl - také vyjadřuji maximální podporu a velký dík jak organizacím, tak složkám IZS a 
Magistrátu. Vše fungovalo naprosto skvěle. 
 
paní ředitelka Štalmachová - děkuje za slova pana Knitla. V této mimořádné události se potkali jak 
složky IZS, ozbrojené sbory, úředníci a lidé z neziskového sektoru. Tato spolupráce je opravdu na velmi 
vysoké úrovni a je skutečně nadstandardní. 
 
pan Brig. gen. Ing. Prudil - naše aktivity v rámci uprchlické krize se podařilo prodat eurokomisařům, 
diplomatickým delegacím ze států z celého světa. Řada států si nedokáže vůbec představit, jak by 
situaci řešili, kdyby nastala v jejich státě. 116 000 uprchlíků, které se podařilo odbavit je neuvěřitelný 
počet. I státy, které s uprchlickou aktivitou pracují každý den se přijeli podívat na tento funkční model, 
aby něco podobného byli schopni zavést. Jednalo se například o Kanadu nebo Dánsko. 
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předseda Ptáček - pokud se nepletu, tak Česká republika v přepočtu na počet obyvatel měla a má zátěž 
největší 
 
paní ředitelka Štalmachová - Praha je prvním krajem, který bude mít jasnou a institucionalizovanou 
formu následné podpory. Bude se řešit otázka ubytování, sociální, zdravotní, školské oblasti, odborné 
poradenství. Praha je opravdu v tomto o krok dále.  
 
pan ředitel Sulženko - tento tisk se týká vzniku následných integračních služeb. Zde už přechází krizová 
agenda na agendu integrační. Proto jsem tady i já za odbor kultury a cestovního ruchu a proto máme 
tuto agendu na starosti. Model následné péče, která naváže na tu krizovou se projevuje už tím, že 
potřebujeme bez přerušení pokračovat v těchto službách. Dotace tedy nenavyšujeme, pouze 
potřebujeme prodloužit dobu jejich čerpání. 
 
člen výboru Hrubčík - na jak dlouho prodlužujeme a v jakém režimu? 
 
pan ředitel Sulženko - pro Integrační centrum Praha prodlužujeme do konce března 2023 na stejné 
služby - koordinace tlumočníků a pro Sdružení pro integraci a migraci do konce února 2023 na pomoc 
s ubytovacími kapacitami, terénní prací a u Organizace na pomoc uprchlíků se mění účel do konce roku 
2022 a budou poskytovat služby i pro centrum následné péče. 
 
člen výboru Šimek - navrhuji přerušit projednávání tohoto bodu do příštího zasedání výboru a chci, 
aby se o tom hlasovalo. Důvodem je pozdní vydání tisku, který byl vydán dnes. Už jen při prohlédnutí 
vidím nějaké cifry jako 7 milionů. Navrhuji přerušení jednání. 
 
předseda Ptáček - nejedná se o navýšení rozpočtu, ale pouze o prodloužení lhůty na čerpání již 
alokovaných dotací, ale o vašem návrhu samozřejmě budeme hlasovat. Může před tímto hlasováním 
říct pan ředitel Sulženko, zda při přerušení tohoto jednání hrozí nějaké riziko z prodlení? 
 
pan ředitel Sulženko - Původní smlouvu schválilo v březnu zastupitelstvo, pak už k ní byly dodatky v 
září a teď tedy dodatkujeme potřetí. Opravdu nedochází k uvolnění dalších financí, ale pouze k 
prodloužení čerpání již schválených financí. Prodlení by nastalo, pokud by se nám nepodařilo tyto 
dodatky projednat na zasedání zastupitelstva 15. 12. 2022. Pak by skončily všechny smlouvy ve znění 
prvního dodatku na konci roku 2022 a nebude možné je na služby pro centrum následné péče využít 
a služby by nemohly být realizovány. 
 
člen výboru Šimek - proč se tedy projednání tohoto materiálu nechalo až na prosinec 2022? 
 
pan ředitel Sulženko - je to z důvodu, že smlouva mezi fondem Unicef a hl. m. Prahou byla uzavřena 
teprve v září a toto je rychlost, jakou jsme schopni projednat tisky v rámci připomínkového řízení a 
jsme tady dnes, tedy v nejbližším možném termínu. 
 
předseda Ptáček - trváte na procesním hlasování? 
 
člen výboru Šimek - ano, trvám. 
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dotaz člena výboru - v textu se jedná o změnu účelu, není to zde uvedeno nijak termínově. 
 
pan ředitel Sulženko - technicky vzato se jedná o změnu účelu z KACPU na KACPU + Centrum následné 
péče a v rámci dodatku, který je přiložen jsou vypsány odstavce o změně čerpání těchto smluv.  
 
paní ředitelka Štalmachová - jedná se o podobnou situaci, kterou řešíme stále. Na začátku jsme dělali 
smlouvy na provoz Krajského asistenčního centra, poté jsme doplňovali stanová městečka ve chvíli, 
kdy jsme je museli postavit. Mezitím jsme doplňovali Hlavní nádraží a nádraží Florenc. Situace se vyvíjí 
a teď doplňujeme Centrum následné péče. Přimlouvám se za pana ředitele. 
 
dotaz člena výboru - jedná se tedy o prodloužení termínu a přidání následné péče. Neměníme objem 
finančních prostředků.  
 
předseda Ptáček - teď budeme procesně hlasovat, dle návrhu pana Šimka o přerušení projednávání 
tohoto bodu. 
 
člen výboru Šimek - materiál byl dodán dnes, musel být předtím vydán jiný materiál, na základě 
kterého se to prodlužuje. Kde je tedy ten původní materiál? Já nemám možnost si ho prostudovat a 
nemohu tedy hlasovat.  
 
Brig. gen. Ing. Prudil - všichni pracujeme s obrovskou nejistotou. Do nedávna jsme pracovali s tím, že 
KACPU k 31. 12. 2022 bude končit. Teď máme variantu, že bude pokračovat do konce března a poté 
se bude dít něco. Pro nás, kteří tam jsme, je opravdu velmi těžké predikovat, co bude za měsíc, dva, 
tři. Předkládat tedy něco dopředu je téměř nemožné. 
 
předseda Ptáček - souhlasím, že materiál mohl být zaslán dopředu. Já sám jsem ho dostal až teď. A 
omlouvám se, že jsem neohlídal, aby se materiál rozeslal dříve. Existuje možnost, že se činnost KACPU 
prodlouží o dalšího půl roku, vznikne tedy další dodatek, který fungování prodlouží z března do 
například června. 
 
paní ředitelka Štalmachová - žijeme opravdu v nejistotě. U KACPU je predikce, že by k 1. 4. mělo přejít 
pod gesci Ministerstva vnitra a na druhé straně je zde Unicef a fungování centra následné pomoci. 
Mluví se o zastropování ubytování ukrajinských uprchlíků, ale to je otázkou. Teď budeme mít jistotu 
do konce března 2023 a co bude dál se uvidí.  
 
pan ředitel Sulženko - v září se schválila dohoda Prahy s fondem Unicef a okamžitě jsme začali pracovat 
na jejím plnění. Tento tisk reaguje na schválení rady v listopadu o konkrétním plnění tohoto rámce a 
vznik centra následné péče. 14. 11. rada schválila tento tisk, kdy formálně vzniklo centrum následné 
pomoci.  
 
předseda Ptáček - chci se dostat k procesnímu hlasování.  
 
Hlasování o návrhu na přerušení projednání tohoto bodu. 
Zamítnuto, Pro: Zdržel se: Proti:  (uvést jméno pana Šimka pro přerušení) 1 -2 - 4 
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Výbor vydává doporučující stanovisko. 
Přijato, Pro: Zdržel se: Proti: (uvést jméno pana Šimka hlasuje proti) 7 – 0 - 1 
 
 
 
 
2. Zprávy stálých hostů složek Integrovaného záchranného systému, Městské policie hl. m. Prahy, 

odboru bezpečnosti MHMP a Správy služeb hlavního města Prahy.  
 
Úvodní slovo pronesl předseda Ptáček. Odkazoval na materiály, které byly zaslány od PČR a vyzývá 
postupně k vyjádření. 
 
Plk. Mgr. Matějček - Trestná činnost na území hl. m. Prahy roste a přibližujeme se k době 
předkovidové. Policie ČR vše zvládá, není ohrožena bezpečnost občanů. V současné době bojujeme s 
podstavem 1050 policistů (k listopadu 2022) pouze v Praze. 170 policistů SPJ odešlo z důvodu 
generační obměny, valorizaci důchodů a další. Letos nabrali 240 policistů. Krádeže a vloupání celkově 
poklesly - může za to prevence a obezřetnost samotných občanů. Snaží se doplňovat stavy, k 
současnému stavu dospěli díky kumulaci několika bodů. Roční zpráva bude koncem ledna, bude k ní i 
tisková konference a zároveň ji předložíme i výboru. 
 
Mrg. Klema - výbor bude dostávat standardní měsíční/čtvrtletní/roční výstupy, případně další ad hoc 
výstupy dle požadavků výboru.  
 
předseda Ptáček - do příštího jednání nebo i dříve prosím pošlete zprávu o rozdělení tabulkových míst 
podle městských částí a o jejich naplněnosti a prosím, abyste udělali do tabulky přepočet, kolik mají 
jednotlivé MČ strážníků v přepočtu na počet obyvatel. Do tabulky prosím dodejte vše včetně 
náborových informací, abychom problematiku pojali v co nejširší podobě.  
 
Mgr. Klema - společně s Policií ČR reagujeme na bezpečnostní vývoj v rámci adventu a silvestrovských 
oslav. 
 
Brig. gen. Ing. Prudil - zprávy budu samozřejmě předkládat. V porovnání s loňským rokem máme více 
požárů, ale více menších požárů. Letošní škody dosáhly 223 mil. Kč, loni touto dobou už škoda byla 
694 mil. Kč. Počet usmrcených osob při požáru je 7, loni touto dobou už 11. Letos máme méně 
technických pomocí (týkají se hlavně živelních pohrom). Nemáme velké množství volných tabulkových 
míst (cca 40). Lidí, kteří by chtěli do sboru je málo a k tomu máme obrovskou odchodovost. Letos 
odešlo již 700 hasičů. Absolutně není možnost konkurovat náborovým příspěvkům, které nabízí 
například Městská policie hl. m. Prahy. Do jednotek jsme začali přijímat i ženy, je to kontroverzní téma, 
ale asi nám nic jiného nezbyde. Tento týden jsme vzdali pietu zesnulému hasiči z Nového Boru. 
 
MUDr. Kolouch - záchranná služba do výboru pro bezpečnost zas tak nepatří, ale stojí o to, aby zde 
setrvala. Roční zpráva bude dodána. Splníme jednu z evropských norem chování záchranných systémů 
- nemusíme vše vlastnit, ne vše musíme kupovat, ale je před podpisem smlouva s poskytovateli PPNP 
(poskytovatelé přednemocniční neodkladné péče).  
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Mgr. Stařecký - 2 roky měla ZZS výjezdovou základnu v areálu Kundratka. Správa služeb hlavního města 
Prahy poskytne Ukrajině topidla jako prostředky humanitární pomoci. Těchto prostředků je několik 
set a Praha je má ve správě téměř 10 let a nikdy jsme je nevyužili. Dostali jsme je jako dar převodem z 
Prahy 8. I když prostředky darujeme, tak nám jich stále zbydou desítky. Nám se tímto darem sníží 
finanční náklady, protože vše stále udržujeme v pohotovosti a uvolní se nám sklad humanity. Děkuji 
paní ředitelce Štalmachové, která zprostředkovává jednání.  
předseda Ptáček - navrhuje termíny dalších jednání vždy od 15:00. Pokud má někdo z přítomných 
rozpor s navrhovanými termíny, prosím pošlete své návrhy nejpozději do 14 dnů. Příští jednání bude 
v prostorách KACPU a dostanete výhledově návrh dalších jednání na dalších místech. Standardní místo 
je zde v budově MHMP, ale alespoň ze začátku by byl rád, abychom se prostřídali u jednotlivých složek. 
 
člen výboru Kaštovský - 9. 2. 2023 jsou jarní prázdniny a je třeba s tím v rámci plánování termínů 
počítat. 
 
předseda Ptáček - pokud by se objevil zásadní tisk, který bude urgentní. Je někdo proti, abychom ho 
odhlasovali per rollam? Nikdo z přítomných proti tomu nic nenamítl. Na závěr vyzval paní ředitelku 
Štalmachovou k provedení po místnosti s dohledovým centrem městského kamerového systému pro 
zájemce. 
 
Předseda Ptáček poděkoval přítomným členům výboru a hostům a ukončil jednání výboru v 17:22. 
 

 
 
Ověřil: Mgr. Jiří Knitl 
Zapsala: Bc. Kateřina Kubešová 
 
 
 
 


